

Westmount Elementary

6700 Edward Arab Ave, Halifax, Nova Scotia, B3L 2E1 902-493-5164

Teri Colter, Principal

Carolyn LeBlanc, Vice Principal

Ann D'Eon, Administrative Assistant



Halifax

Regional Centre for Education

Guidelines for school and/or bus cancellations due to inclement weather

Nova Scotia winter weather can change quickly and can be challenging to predict. This document outlines the steps we take when deciding whether to cancel school and/or bussing.

A 6:00 am announcement could be:

- All schools are closed for the day **OR**
- Some schools (either individually or by family) are closed for the day **OR**
- All schools are open, but some or all busses are not operating for the day **OR**
- All schools are delayed in opening by 2 hours

If weather deteriorates, or is forecast to worsen throughout the morning an **11:00 am announcement could be:**

- Bussed students will be picked up 2 hours earlier than their regular dismissal time AND walking students will be dismissed at their regularly scheduled lunch hour

How does Halifax Regional Centre for Education (HRCE) decide on school and/or bus cancellations?

By 4:30 am, HRCE staff begin to gather information from:

- A contracted weather service that provides radar and satellite imagery, real time road conditions and weather warnings;
- A meteorologist who provides forecast details, level and type of precipitation and impact on road conditions;
- HRCE's transportation service providers, who provide updates on road conditions in their area;



Halifax

Regional Centre for Education

مركز هاليفاكس الإقليمي للتعليم توجيهات حول إغلاق المدارس و/إلغاء خدمات النقل بالحافلات المدرسية بسبب الأحوال الجوية العاصفة

يتميز الطقس في نونفا سكوشا بتقلباته السريعة التي من الصعب التنبؤ بها. تتضمن هذه الوثيقة الخطوات التي نطبقها عند اتخاذ القرار بإغلاق المدارس و/أو إلغاء خدمات النقل بالحافلات المدرسية.

يمكن أن يتضمن البيان الصادر عند الساعة 6 صباحاً ما يلي:

- إقفال كافة المدارس ليوم واحد أو
- إقفال بعض المدارس (سواء بصورة فردية أو عائلية) ليوم واحد أو
- فتح كافة المدارس، مع إلغاء بعض أو كافة خدمات النقل بالحافلات المدرسية ليوم واحد أو
- تأخير فتح كافة المدارس لمدة ساعتين (2).

في حال تردي الأحوال الجوية، أو ازديادها سوءاً بحسب توقعات الأرصاد الجوية في ساعات الصباح، يمكن أن يتضمن البيان الصادر عند الساعة 11:00 صباحاً ما يلي:

- إرسال الطلاب الذين ينتقلون بواسطة الحافلات قبل ساعتين من الموعد المعتاد لانصرافهم كما سيتم صرف الطلاب الذين يعودون إلى منازلهم سيراً على الأقدام في الموعد المحدد لساعة الغداء.

كيف يتخذ مركز هاليفاكس الإقليمي للتعليم قرار إغلاق المدارس و/أو إلغاء خدمات النقل بالحافلات المدرسية؟

عند الساعة 4:30 فجراً، يبدأ العاملون في مركز هاليفاكس الإقليمي بجمع المعلومات من الجهات التالية:

- خدمة الأرصاد الجوية المتعاقد معها التي توفر صور الرادار والأقمار الصناعية، معلومات آنية عن حال الطرق، تحذيرات وتنبيهات جوية؛
- عالم بالأرصاد الجوي يوفر تفاصيل توقعات الأحوال الجوية، نوع ومستوى التساقطات وتأثيرها على حال الطرق؛
- مزودو خدمات النقل في مركز هاليفاكس الإقليمي للتعليم، الذين يوفر آخراً المستجدات والمعلومات عن حال الطرق في منطقتهم؛
- العاملون في قطاع النقل بالبلديات والمقاطعات؛ و

- Municipal and provincial transportation staff; and
- Other local weather services, including Environment Canada and the Weather Network.

By 5:30 am, HRCE staff make recommendations to the Regional Executive Director (or designate), who then makes the final decision. If it is safe to have students and staff on the roads and sidewalks, then schools will be open. If not, school will be cancelled.

This decision is communicated by 6:00 am.

How Will I Find Out?

- Check our website at www.hrce.ca
- Follow us on Twitter at [Twitter.com/HRCE_NS](https://twitter.com/HRCE_NS)
- Call our information line at 902-464-INFO (4636)
- Listen to your radio (All local radio stations are informed)
- Watch the morning news on local television channels
- Sign up to receive e-mail or text message notification of cancellations
 - <https://www.hrce.ca/notifications>

What if the weather deteriorates throughout the day?

There are times when we may decide to keep schools open, but cancel bussing due to poor road conditions. As parents and guardians, you must use your own discretion with regard to sending your child to school. Before dropping students off, please ensure that someone on staff has arrived at the school and can provide supervision.

If schools are open, meaningful learning activities will take place. Students who are unable to attend school due to inclement weather and/or bus cancellations will not be penalized if assignments are given or assigned on that day.

- الخدمات المحلية الأخرى المعنية بأحوال الطقس، بما في ذلك وزارة البيئة الكندية وقناة "ويذر نيتورك".

بحلول الساعة 5:30 صباحاً، يقدم العاملون في مركز هاليفاكس الإقليمي للتعليم توصياتهم إلى المدير التنفيذي الإقليمي (أو نائبه)، الذي يتخذ بدوره القرار النهائي. في حال تبين أن تواجد الطلاب والعاملين على الطرق والأرصفة آمن، تفتح المدارس أبوابها. وإلا يتم تعليق الدروس وإقفال المدرسة.

يتم إبلاغ هذا القرار قرابة الساعة 6 صباحاً.

كيف أستطيع معرفة ذلك؟

- راجع موقعنا التالي www.hrce.ca
- تابعنا على حسابنا على تويتر [Twitter.com/HRCE_NS](https://twitter.com/HRCE_NS)
- اتصل على خط الاستعلامات التالي: 902-464-INFO(4636)
- استمع إلى الراديو (يتم إبلاغ كافة الإذاعات المحلية)
- شاهد نشرات الأخبار الصباحية على المحطات التلفزيونية المحلية
- سجّل اسمك للحصول على بلاغات إقفال المدارس عبر البريد الإلكتروني أو الرسائل النصية <https://www.hrce.ca/notifications> ○

ماذا لو ساءت حال الطقس خلال النهار؟

من الممكن أن نقرر في بعض الأحيان فتح المدارس، وإلغاء خدمة النقل بالحافلات بسبب سوء حال الطرق. بصفتكم أوصياء وأولياء أمور الطلبة، يرجى الاعتماد على تقديركم الخاص في ما يتعلق بإرسال طفلكم إلى المدرسة. قبل تنزيل الطلاب، الرجاء التأكد من وصول أحد العاملين إلى المدرسة وتوفره لمراقبة الأطفال والإشراف عليهم.

في حال فتحت المدرسة أبوابها، ستقام أنشطة تعليمية هادفة. ولن يفرض أي عقاب على الطلاب الذين لم يتمكنوا من الحضور بسبب الأحوال الجوية العاصفة و/أو إلغاء خدمة النقل بالحافلات في حال تم إعطاء فروض مدرسية في ذلك النهار.